

歐斯莫•凡斯卡 | 指揮

Osmo Vänskä, conductor



任明尼蘇達管絃樂團音樂總監十六年，將於 2020 年一月開始擔任首爾愛樂樂團音樂總監。曾帶領明尼蘇達管絃樂團五次重要歐洲巡演，以及 2015 年至古巴，締造了美古兩國政府關係正常化以來的首次歷史性訪問，2018 年至南非參加曼德拉百年誕辰紀念活動。與明尼蘇達管絃樂團錄製了貝多芬和西貝流士交響樂全集，榮獲 2014 年葛萊美獎「最佳管絃樂表現」與許多提名。最近客席指揮的樂團包括北美洲的克利夫蘭交響樂團、舊金山交響樂團、多倫多交響樂團，歐洲的巴黎管絃樂團、柏林德意志交響樂團、柏林廣播交響樂團、SWR 廣播交響樂團、荷蘭廣播管絃樂團，亞洲的上海交響樂團、中國愛樂樂團、杭州愛樂樂團、香港管弦樂團。自 2014

年起擔任冰島交響樂團首席客席指揮，2008 年起為拉蒂交響樂團榮譽指揮，以及 1996 年與 2002 年間 BBC 蘇格蘭交響樂團首席指揮。

Osmo Vänskä has been Music Director of the Minnesota Orchestra for 16 years and in January 2020 begins his new role as Music Director of the Seoul Philharmonic Orchestra. With the Minnesota Orchestra, Vänskä has undertaken five major European tours, as well as historic trips to Cuba in 2015, at the invitation of the Cuban Ministry of Culture, and South Africa in 2018, as part of worldwide celebrations of Nelson Mandela's Centenary.

A distinguished recording artist, Vänskä has recorded the complete symphonies of Beethoven and Sibelius with Minnesota, to excellent international reviews, winning a

Grammy Award for “Best Orchestral Performance” in 2014 and receiving further nominations.

Recent guest conductor invitations include renowned international ensembles such as The Cleveland, San Francisco Symphony and Toronto Symphony in North America; Orchestre de Paris, Berlin’s Deutsches Symphonie-Orchester and Rundfunk-Sinfonieorchester, SWR Sinfonieorchester and Netherlands Radio Philharmonic Orchestra in Europe; and Shanghai Symphony, China Philharmonic, Hangzhou Philharmonic and Hong Kong Philharmonic orchestras in Asia.

Vänskä has been Principal Guest Conductor of Iceland Symphony Orchestra since 2014 and Conductor Laureate of Lahti Symphony Orchestra since 2008. He also held the position of Chief Conductor of BBC Scottish Symphony Orchestra, between 1996 and 2002.